
Rodinná bohoslužba – 3. adventná nedeľa, 17. december 2023 

Správa sprostredkovaná hviezdou 

Piesne:    174  362  539,3-4  358    

Suma ev.: (Pán Ježiš Kristus) „prijal česť a slávu od Boha Otca, keď mu z velebnej 

slávy zaznel takýto hlas: „Toto je môj milovaný Syn, v ktorom mám zaľúbenie.“ 

Tento hlas sme počuli prichádzať z neba my, ktorí sme s ním boli na svätom 

vrchu, a tak sa prorocké slovo stalo pre nás pevnejším. Dobre robíte, keď naň 

upierate svoj zrak ako na lampu, ktorá svieti na temnom mieste, až kým 

nesvitne deň a nevyjde vám v srdciach zornička.“ (2Pt 1,17-19) 

Modlime sa: 

Otče náš nebeský! Ďakujeme, že si nás tu zhromaždil, aby v kruhu cirkevného 

zboru a niektorí aj v kruhu rodiny sme sa mohli duchovne posilniť zvesťou Tvojho 

slova a tak sa pripravovať na Vianoce.  

Upierame svoj zrak na Teba, aby sme v tejto posvätnej chvíli pochopili to 

tajomstvo, ktoré si ľudstvu pradávno zasľúbil a o Vianociach odhalil. Chválime Ťa za 

Pána Ježiša Krista, že v Ňom si k nám plne prejavil svoju zachraňujúcu lásku. 

Ďakujeme, že si mocný v skutku i v láske; poznáš nás a voláš k sebe, aby sme 

nezostali len pozorovateľmi, ale sa stali prijímateľmi toho, čo si pre nás v plnosti času 

vykonal.  

Prosíme, daj teda, aby sme sa vedeli teraz stíšiť a sústrediť na Tvoje slovo. 

Nech sa nás dotkne a nech nás naplní radostným očakávaním. V mene Ježiša Krista 

Ťa o to prosíme, vypočuj nás. Amen 

 

T.: Mt 2,1-3 

Keď sa za čias kráľa Herodesa v judskom Betleheme narodil Ježiš, prišli do 

Jeruzalema mudrci z východu. Pýtali sa: „Kde je ten práve narodený židovský 

kráľ? Videli sme totiž na východe jeho hviezdu a prišli sme sa mu pokloniť.“ Keď 

to počul kráľ Herodes, rozrušil sa a s ním aj celý Jeruzalem. 

Slávnostné zhromaždenie, milí Bratia a milé Sestry – zvlášť milé naše deti, s 

ktorými sme tu spolu na rodinných bohoslužbách! 

Síce máme ešte len 3. adventnú nedeľu, ale ako aj vy deti svojím programom, 

tak tiež aj týmto príbehom trochu už vstupujeme do kruhu Vianoc. Čítala som vám o 

jednej výnimočnej správe, ktorú ľudia, čo sa s ňou stretli, prijali rozličným spôsobom. 



Je to správa o narodení židovského kráľa, ktorú zvestovala pozorovaná hviezda na 

oblohe. Ako sme o nej čítali? Do Jeruzalema prišli mudrci z východu. Pýtali sa: „Kde je 

ten práve narodený židovský kráľ? Videli sme totiž na východe jeho hviezdu a prišli sme sa 

mu pokloniť.“ 

Viete, ako týchto ľudí tradične zvyknú nazývať? ... „Traja králi“. Áno, o nich je 

reč... Slovo Božie však ich hodnotí ešte vyššie: boli to mudrci, teda skutočne múdri 

ľudia. A to nielen pre svoje vzdelanie a vedomosti, ale aj pre svoje jednanie! Pretože 

nielen objavili a pochopili oznámenie veľkej udalosti, ale ich to aj aktivizovalo 

a začali konať.   

Títo mudrci prišli z Babylona, z ďalekej pohanskej krajiny. Podstúpili veľmi 

náročnú, dlhú a nebezpečnú cestu. Nebol to však poznávací zájazd, ale bola to 

odpoveď ich srdca na tú správu, ktorú prijali a pochopili. Oni boli – dnešným 

slovom možno povedať – akísi astronómovia, teda vzdelaní v oblasti hviezdnej 

oblohy, ktorú skúmali – a z toho, čo videli, niečo aj pochopili a porozumeli.  

Podľa ich vlastných slov videli na východe hviezdu narodeného židovského 

kráľa. Však oni nie sú Židia, čo ich do toho? Aké je to zvláštne – predsa táto správa, 

sprostredkovaná hviezdou, ktorá sa objavila na oblohe, ich nenechá ľahostajnými. 

Oni ako pohania, avšak vzdelaní ľudia, dobre poznajú starodávne zasľúbenie, na 

základe ktorého Židia očakávajú mesiáša, Spasiteľa. Zrazu táto hviezda im o Ňom 

hovorí. Akoby sa bolo odkrylo pred nimi nejaké tajomstvo, tak ich tento objav 

fascinuje a oni sa nechajú nim dať osloviť. Natoľko, že začnú konať a po náležitých 

prípravách, sa vybavia aj vzácnymi kráľovskými darmi a vydajú sa na cestu do 

Judska, aby sa osobne poklonili pred týmto kráľom. 

Kde hľadať tohto narodeného kráľa? Zdá sa byť logické, že ... v hlavnom 

meste a ... v kráľovskom paláci. ... A teraz už stoja ako vznešená delegácia 

v Jeruzaleme, pred kráľom Herodesom a pýtajú sa: „Kde je ten práve narodený židovský 

kráľ? Videli sme totiž na východe jeho hviezdu a prišli sme sa mu pokloniť.“ – Avšak na ich 

prekvapenie, aktuálny židovský kráľ Herodes o narodenom kráľovi nevie. Jemu sa  

žiadny nasledovník trónu nenarodil. Ale keď ich počul, rozrušil sa a s ním aj celý 

Jeruzalem. Ako to však pokračuje ďalej, to si už skutočne nechajme – ak dá Pán – na 

Vianoce...  

Vráťme sa k mudrcom a zostaňme teraz pri tom, že sú to významní ľudia, 

ktorí dostali odkaz, znamenie: videli hviezdu a nechali sa osloviť Bohom, ktorého 

pred tým nepoznali, pretože to On k ním prehovoril jazykom, ktorému rozumeli. 

Tým sa začala akási nová kapitola v ich živote, pretože oni tento pochopený odkaz 

brali vážne a to bolo rozhodujúce na ich ďalšie konanie. 

Milí Bratia a Sestry, malí i veľkí! Príklad mudrcov z východu nás nabáda 

k tomu, aby sme sa aj my nechali Pánom osloviť. Aby sme nielen videli a počuli, ale 



aj prijímali dobrú zvesť. Múdri sú aj dnes práve tí, ktorí berú vážne, že Pán Boh ich 

hľadá, oslovuje a zdieľa im dobrú správu. A keď to chceme premietnuť na Vianoce, 

tak ide o  obsah samotného sviatku a nie o všelijaké vizuálne zážitky a dekorácie, 

v ktorých sa podstata stratí. Nedovoľme, aby rôzne pochybné tóny, zvuky, svetlá, 

dokonca aj zvyky nás zviedli!  

Pretože Vianoce sú o narodení Spasiteľa, Pána Ježiša Krista. Ktorého Boh 

zasľúbil ešte vtedy, keď prvý človek svojím hriechom a neposlušnosťou prišiel o raj, 

o  spoločenstvo s Hospodinom a o večný život. Vskutku to celé obdobie očakávania 

na Ježišov príchod, čo sa o Vianociach naplnilo bolo jedným dlhým adventom. 

Napokon tento nový kráľ židovský – Spasiteľ – prišiel. Prišiel, aby slúžil svojim, aby 

seba obetoval, aby zachránil od následku hriechu, od zatratenia tých, ktorí túto obeť 

príjmu. A nielen Židov – práve o tom nám zvestuje aj fakt, že Jeho narodenie Pán 

Boh oznámil pohanským mudrcom. A oznamuje to aj nám. 

Mudrci z východu tomu možno ešte tak nerozumeli. Avšak čo pochopili, 

o tom boli aj presvedčení. Preto boli odhodlaní narodenému kráľovi prejaviť tú 

najvyššiu úctu, vyhľadať Ho a pokloniť sa pred Ním. Veďme, že klaňať sa znamená 

prejaviť poctu, ktorej je hoden Boh. – Možno máte otázku: ako tam došli, veď vtedy 

ešte nebol internet a žiadne dnešné komunikačné a orientačné možnosti? Pán Boh im 

nielen zvestoval túto správu, ale im dal aj vedenie. Hviezda, ktorú uzreli, im 

ukazovala smer. Bola pre nich akýmsi kompasom, aby došli do cieľa. A potom aj 

došli a našli dieťatko, v ktorom uzreli Spasiteľa. Kráľa najvyššieho.  

Milí Bratia a Sestry, malí i veľkí, starí i mladí!  My sme tu spolu pod 

hviezdou, ktorá sa leskne/ligoce na veži nášho kostola. Dostala sa tam práve 

v súvislosti s týmto príbehom a má úlohu zvestovať Pána Ježiša Krista, Spasiteľa, 

ktorý prišiel aj k nám a pre nás. Ako keby ukazovala na Neho: hľa, tu Ho  môžete 

stretnúť! Prostredníctvom hviezdy – ako aj vtedy babylonským mudrcom – Pán Boh 

zvestuje, že On sa narodil aj pre nás. Kde sa Jeho slovo zvestuje, dajme sa, nechajme 

sa osloviť, ako mudrci.    

Pretože s Pánom Ježišom je možné sa stretnúť. Mudrci začali aj konať. Nám 

netreba sa ani vydať na takú náročnú cestu do neznáma. Na modlitbách sa môžeme 

k Nemu obrátiť, môžeme Mu povedať, že pred Ním otvárame svoje srdcia, životy 

a chceli by sme, aby bol aj naším kráľom. 

Veď On neprišiel preto, aby sme v Ňom mali zámienku pre jeden náš 

dojímavý sviatok, ale preto, lebo Ho potrebujeme. Všetci. Veľkí i malí, chudobní 

i bohatí, zdraví i nemocní, úspešní i neúspešní, osamelí čí obklopení rodinou. Pretože 

naša láska je podmienečná, krehká a nedostačujúca, zloba nášho srdca je 

nenapraviteľná. Bez Neho je každé naše šťastie pominuteľné a rýchlo mizne. Bez 

Neho sme neliečiteľne zlí a stratení, pretože naše hriechy nás oddeľujú od Boha 



a otázku hriechu vyriešiť nevieme. – Napriek tomu všetkému žijeme v túžobnom 

očakávaní, že sa všetko obráti k dobrému? Potom tá správa je pre nás, že sa narodil 

Spasiteľ, ten kráľ židovský! 

Pán  Ježiš Kristus chce byť aj naším kráľom, kráľom našich sŕdc. Aby nás 

obdaril sebou samým. Odpustením, novou nádejou, svojou prítomnosťou. Aby nás 

viedol svojím slovom a svojou mocou riadil, ochraňoval a zachoval pre svoje 

kráľovstvo. Pridajme sa v duchu k mudrcom z východu a otvorme svoje srdcia pred 

narodeným kráľom,  aby sa stal kráľom našich sŕdc a našich životov. To bude 

skutočný advent, naplnenie nielen nášho očakávania. Totiž aj On čaká na nás, aby 

sme sa pred Ním poklonili. Aby mohol vstúpiť do našich životov ako kráľ, veď 

jedine On je hoden toho miesta v našich srdciach. Amen 

 

Modlime sa: 

Pane Ježišu Kriste, ďakujeme za príklad mudrcov z východu, ktorí sa nechali 

osloviť a počutú zvesť prijali s veľkou radosťou. Ďakujeme, že ich počínanie je aj nám 

príkladom, aby sme prijali Tvoje slovo ako jagajúcu hviezdu, ktorá nás chce viesť. Daj 

nám do srdca túžbu po stretnutí s Tebou počas týchto sviatkov, aby naše prípravy sa 

neminuli Tebou. 

Spasiteľu náš, Ty si nám blízko, bližšie, než si myslíme. Vieme, že chceš byť 

kráľom našich sŕdc, aby náš život bol u Teba v bezpečí. Daj nám uzrieť, že mimo Teba 

niet života večného. Ty si nám ho priniesol. Prišiel si nám navrátiť, o čo sme kvôli 

hriechu prišli. Chválime Ťa, že si sa za nás obetoval, aby si nám získal zmierenie 

s nebeským Otcom.  

Pane Ježišu, Ty poznáš naše pretvarovanie sa, ako sa snažíme zdať sa dobrí 

a milí, ale vskutku je v nás toľko zloby! Možno pred ľuďmi sa nám to podarí skrývať, 

ale pred Tebou nie. Prosíme, daj aby sme vedeli vyznať všetko, čo sa Tebe nepáči a aj 

nás trápi. Urob v našom srdci poriadok, aby sme mohli mať čistú radosť z toho, že si 

prišiel a adventné očakávanie sa naplnilo. Nech sa takto pripravujeme na sviatok 

Tvojho narodenia, aby sme boli osloviteľní a dostupní pre Tvoju lásku. Prosíme, 

vypočuj nás. Amen 

 

 

 

 


